
PROTOKÓŁ NR 46-12/2005 

 

z posiedzenia Komisji Budżetowej Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się dniu 29 września 2005 r. o godz. 

08:30 w sali 003 Nowego Ratusza w Gdańsku. 

 

Obecni: wg załączonych list obecności.  

 

Na stan 6 członków komisji, w posiedzeniu 

uczestniczyło 5, czyli było quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji. 

 

Posiedzeniu przewodniczył radny Wiesław Kamiński - 

przewodniczący Komisji Budżetowej Rady Miasta 

Gdańska, który po powitaniu zaproszonych gości i 

radnych - zaproponował porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie autopoprawki do projektu uchwały 

Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 

2005  – autopoprawka do druku 1611. 

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta 

Gdańska w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu 

państwa na prefinansowanie – druk nr 1628. 

 

3. Sprawy wniesione. 

 

Porządek przegłosowano 5 głosami za. 
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PUNKT – 1 

Zaopiniowanie autopoprawki do projektu uchwały Rady 

Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2005  – 

autopoprawka do druku 1611. 

 

 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 

Finansowego Urzędu Miejskiego w Gdańsku  

Przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały Rady 

Miasta gdańska omawianego przez komisję w dniu 19 

września 2005 r. 

 

 

Przewodniczący Wiesław Kamiński 

Czy ktoś z państwa ma jakieś pytania odnośnie 

omawianego projektu autopoprawki? 

Nie widzę. Dziękuję. Proponuje przystąpić do 

glosowania. Kto z państwa radnych jest za pozytywna 

opinią do druku przedstawionego przez panią dyrektor 

Blacharską, kto przeciw, kto się wstrzymał? Dziękuję 

bardzo. 

Druk uzyskał pozytywna opinię pani dyrektor. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

 

Komisja Budżetowa Rady Miasta Gdańska po 

wysłuchaniu przedstawiciela Wydziału Spraw 
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Społecznych Urzędu Miejskiego w Gdańsku oraz dyskusji 

- 5 głosami za - pozytywnie zaopiniowała  

przedstawiony projekt uchwały. 

 

Treść Opinii Nr 46-12/405/107/2005 stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

PUNKT – 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 

sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na 

prefinansowanie – druk nr 1628. 

 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 

Finansowego Urzędu Miejskiego w Gdańsku  

Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gdańska. 

Powiedziała, iż zaciągniecie pożyczki na 

prefinansowanie nie będzie obciążało wskaźników 

zadłużenia miasta, koszty obsługi pożyczek 

finansowane są z dochodów własnych. 

 

Przewodniczący Wiesław Kamiński 

Pani dyrektor, ale po co? To jest moje pytanie. 

 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 

Finansowego Urzędu Miejskiego w Gdańsku  

Dlaczego? Dlatego, że my nie mamy własnych dochodów, 

żeby założyć za budżet państwa. Gdybyśmy zwiększyli 

kredyt komercyjny to on nas kosztuje co najmniej 2% 

drożej. Budżet musi być bilansowany. Bo my po stronie 
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wydatkowej musimy pokazać 100% nakładów na to badanie 

w roku 2006.  

 

Przewodniczący Wiesław Kamiński 

Jakie 100%? 

 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 

Finansowego Urzędu Miejskiego w Gdańsku  

Całe zadanie, 100%. Jak robimy przetarg na wykonawcę 

to musimy mieć zabezpieczone 100% na badanie.  

Ponieważ my musimy zabezpieczyć 100%, musimy znaleźć 

źródło po stronie przychodowej lub dochodowej. 

Gdybyśmy mieli bardzo dobre dochody, przewyższające 

nasze wydatki – to nie ma sprawy. Nie zaciągamy 

żadnych kredytów na prefinansowanie. Ale skoro nasze 

dochody wystarczają tylko 42 mln, 43 mln zostaje na 

wydatki inwestycyjne, bo założenia te państwo 

otrzymacie – w związku z tym musimy zaciągnąć 

kredyty. Kredyty komercyjne zaciągamy tez. Tutaj jest 

dosyć duża kwota, z uwagi na to, że w roku 2005 nie 

zaciągamy w ogóle kredytów. Więc wszystko się 

przesuwa na rok 2006 – ponieważ te kredyty są dużo 

droższe, co najmniej 2%.  

 

Przewodniczący Wiesław Kamiński 

Pani Tereso, chcę zrozumieć ten mechanizm. Jeżeli ta 

pożyczka nie wchodzi do długu nominalnego, to jak 

chce pani to pokazać w podatku? 
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Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 

Finansowego Urzędu Miejskiego w Gdańsku  

Po stronie przychodów ja to pokażę. To jest taka 

sprawa, że my nawet tych pieniędzy nie otrzymamy na 

nasze konto, tylko rachunki będą otwarte w Banku 

Gospodarstwa Krajowego. Nawet nasze środki będziemy 

musieli na płatność faktur przekazać do banku, 

fakturę przekazujemy do banku, bank płaci wykonawcy 

bezpośrednio ze swoich rachunków. Jak budżet państwa, 

fundusze strukturalne zwracają nam pieniądze o które 

wystąpiliśmy, te 75% od danej faktury, to bank 

bezpośrednio wpłaca jakby sobie.  

A dlaczego my teraz występujemy o zgodę dla pana 

prezydenta na zaciągnięcie kredytów, które będą 

dopiero w 2006 roku zaciągane – dlatego, że wiemy po 

rozmowach z bankiem że budżet państwa ma jakieś 

problemy, zatory z tymi dotacjami, z przekazywaniem 

dotacji, środków do banku i chcemy wcześniej wystąpić 

żebyśmy zapewnienie dotacji otrzymali. A pan 

prezydent bez zgody rady nie może wystąpić  o 

zaciągnięcie zobowiązania, mimo że one będą dopiero w 

2006 roku. Ale sam fakt, że składa dokumenty do banku 

to już zamierza to zrobić – a bez zgody rady nie może 

tego zrobić. Dlatego postał w ostatniej chwili ten 

projekt uchwały. Ponadto,  

 

Przewodniczący Wiesław Kamiński 

Kiedy chcecie złożyć te dokumenty? 
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Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 

Finansowego Urzędu Miejskiego w Gdańsku  

Chcemy Złożyć dokumenty na dwa projekty już do końca 

września, a na pozostałe już spokojnie później.  

 

Jeszcze proszę państwa dostałam zawiadomienie z 

Wydziału Programów Rozwojowych, że w ostatniej chwili 

zwiększyła się kwota o 4 mln zł – przygotowałam 

autopoprawkę, z uwagi na to, że podano kwotę netto 

zamiast kwotę brutto, bez VAT. Zwiększa się że 114 na 

118 mln. Z tym, że ta kwota to nie jest tylko na rok 

2006 ale i na 2007 do zakończenia projektu.  

 

Dopóki nie mamy podpisanych umów, ujmujemy w budżecie 

tylko tę część nasza. Jeżeli ogłaszamy przetarg na 

dwulatke to w budżecie musimy mieć zabezpieczenie 

całego projektu, bo inaczej naruszamy ustawę o 

finansach publicznych, naruszamy ustawę o 

zamówieniach publicznych bo nie mamy w budżecie 

pełnej kwoty. A jeżeli podpiszemy umowę z wykonawcą… 

 

Przewodniczący Wiesław Kamiński 

…ale pani Tereso, mamy. 

 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 

Finansowego Urzędu Miejskiego w Gdańsku  

Nie mamy.  
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Przewodniczący Wiesław Kamiński 

Umowę z Rządem, z Ministerstwem. 

 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 

Finansowego Urzędu Miejskiego w Gdańsku  

Ale musimy mieć to w budżecie. Jeżeli dostajemy 

zwykłą dotacje, to mimo że to nie są nasze bo 

dostajemy na to – ale one w tym momencie stają się 

naszymi. Nie mogę powiedzieć, że dostałam dotacje i z 

tej dotacji robię zadania. Muszę po stronie 

dochodowej pokazać i po stronie wydatkowej pokazać tę 

kwotę. 

 

Przewodniczący Wiesław Kamiński 

Ale przecież otrzymanie tych pieniędzy, podpisanie 

umowy z Ministerstwem jest nasza należnością. Ja to 

nazwałem należnością.  

 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 

Finansowego Urzędu Miejskiego w Gdańsku  

W tej chwili my musimy pokazać po stronie wydatkowej 

całe 100%, równoważymy to kredytem na 

prefinansowanie. W momencie, kiedy dostaniemy zwrot 

kosztów – one nawet nie nazywają się dotacją środków, 

bo to tak naprawdę nie jest dotacja. Mamy zwrot 

środków, tutaj z Ministerstwa Infrastruktury i 

Gospodarki Komunalnej czy też z Urzędu 

Marszałkowskiego, dopiero je wnosimy po stronie 

dochodów i po stronie rozchodów, jednocześnie w tej 
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samej kwocie spłata pożyczki. Musimy natychmiast 

dokonywać zmian.  

Wszystko musi być w budżecie, nic nie możemy bez 

budżetu zrobić.  

 

Przewodniczący Wiesław Kamiński 

Jeżeli nie ma więcej pytań, to proszę, głosujemy. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

 

Komisja Budżetowa Rady Miasta Gdańska po 

wysłuchaniu przedstawiciela Wydziału Spraw 

Społecznych Urzędu Miejskiego w Gdańsku oraz dyskusji 

- 3 głosami za, przy 2 wstrzymujących się - 

pozytywnie zaopiniowała  przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Treść Opinii Nr 46-12/406/108/2005 stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

 

PUNKT – 3 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Radny Włodzimierz Byczkowski – członek komisji 

zaproponował aby komisja zajęła pisemne stanowisko do 

już wystawionej opinii do projektu uchwały w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia programów 

szczegółowych pod nazwą „Programy promocji Zdrowia i 
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Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym” wraz 

że środkami finansowymi przeznaczonymi na realizację 

poszczególnych programów zawartych w ramach „Programu 

Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym w 

Gdańsku na lata 2004-2006” – druk nr 1613 (Opinia 

Komisji Budżetowej nr 45-11/404/106/2005 z dnia 19 

października 2005 r.). 

 

 

USTALENIA KOMISJI: 

 

Komisja Budżetowa Rady Miasta Gdańska opiniując 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

przyjęcia programów szczegółowych pod nazwą „Programy 

promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom 

Społecznym” wraz że środkami finansowymi 

przeznaczonymi na realizację poszczególnych programów 

zawartych w ramach „Programu Przeciwdziałania 

Wybranym Chorobom Społecznym w Gdańsku na lata 2004-

2006” – druk nr 1613 – wydając opinię pozytywną co do 

wprowadzonych zmian, zwraca uwagę na konieczność 

zintensyfikowania działań zmierzających do określenia 

przyczyń wysokiej zachorowalności mieszkańców Gdańska 

na choroby nowotworowe.  

Należy pilnie określić, jakie niezbędne działania 

i środki (w tym finansowe) są potrzebne aby 

przeprowadzić konieczne badania w tym zakresie.  
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Jakie są efekty z dotychczas przeprowadzonych badań – 

w jaki sposób dotychczas wydatkowano środki na ten 

cel. 

Należy podjąć działania w celu pozyskania 

funduszy z zewnątrz, jak również odpowiednio 

zwiększyć środki finansowe z budżetu miasta. 

Określenie przyczyn dużej zachorowalności mieszkańców 

na raka jest pierwszym krokiem do określenia 

właściwych metod profilaktyki. 

 

Powyższe przyjęto 4 głosami za, przy 1 wstrzymującym 

się. 

 

Treść Opinii Nr 46-12/407/109/2005 stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

 

Przewodniczący podziękował zebranym za przybycie i 

zaprosił na następne posiedzenie komisji.  

  

     Przewodniczący  

           Komisji Budżetowej 

       

Wiesław Kamiński 

 

 

Protokołowała 

A. Żuk 
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